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for at søge en bolig i en af de »nye« ungdoms- 
boliger med tilsagn efter 1.1.1978. 

Spm. nr. S 12 

Til forsvarsministeren (3/10 95) af: 
Henning Urup (V): 
»Kan ministeren oplyse omfanget af branden på 
Skive Kaserne, samt hvor meget det vil koste 
forsvaret at genopføre de brændte bygninger, 
og vil det af hensyn til forsvarets økonomi ikke 
være fornuftigt at revurdere RAG-rapporterne 
ud fra den nye situation?« 

Svar (11/10 95) 

Forsvarsministeren (Hans Hækkerup): 
Ved branden på Skive Kaserne den 28. septem- 
ber 1995 nedbrændte ca. halvdelen -  omfattende 
cafeteria, undervisningsfaciliteter samt opholds- 
lokaler -  af den ca. 13.700 m2 store centerbyg- 
ning. Det ødelagte areal svarer til ca. 10 pet. af 
kasernens samlede etageareal. 

På baggrund af en umiddelbar besigtigelse af 
skaderne har Forsvarets Bygningstjeneste anslå- 
et udgiften til en retablering af centerbygningen 
til ca. 70-80 mio. kr. Beløbet kan dog først nøjere 
præciseres, når der er udarbejdet et egentligt 
projekt for genopbygningen. 

Hvad angår finansieringen af en retablering, 
kan jeg henvise til finanslov for finansåret 1995, 
hvor det af § 12, Anmærkninger, fremgår, at for- 
svarsbudgettet korrigeres på forslag til tillægs- 
bevillingslov for udgifter, der afholdes i hen- 
hold til statens selvforsikringsordning. En til- 
svarende tekst er indeholdt i forslag til finanslov 
for finansåret 1996. 

I arbejdsgrupperapporten af 31. marts 1995 
vedrørende sammenlægning af de jyske artille- 
riregimenter anbefales, at Nørrejyske Artilleri- 
regiment og Sønderjyske Artilleriregiment sam- 
menlægges og garnisoneres på Skive Kaserne, 
hvortil også Hærens Artilleriskole anbefales 
flyttet. Anbefalingen bygger på, at det årlige 
nettoprovenu efter implementering ved Skive- 
løsningen vil være ca. 3,6 mio. kr. bedre end en 
tilsvarende sammenlægning på Varde Kaserne. 
Herudover er implementeringsomkostningerne 
i Skive beregnet til i givet fald at være ca. 140 
mio. kr. mindre end i Varde. 

Af samme arbejdsgrupperapport fremgår det 
bl.a., at der ved en sammenlægning af artilleri- 
regimenterne på Skive Kaserne forudsættes eta- 
bleret supplerende undervisningsfaciliteter. 
Såfremt der træffes en hurtig beslutning om 
sammenlægningen i Skive, vil de nødvendige 
undervisningsfaciliteter i givet fald kunne eta- 
bleres samtidig med retableringen af centerbyg- 
nigen, hvorved der såvel økonomisk som tids- 
mæssigt kan forventes opnået en mindre fordel. 

Retableringen af centerbygningen antages 
ikke at ville medføre væsentlige forsinkelser i 
forhold til den i arbejdsgrupperapporten anførte 
tidsplan. 

På baggrund af ovenstående forhold er det 
min vurdering, at der ikke er behov for at revur- 
dere rapportens anbefalinger. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
2) Spørgsmål om fremme af forespørgsel nr. 
F 4: 
Forespørgsel til erhvervsministeren [om, hvil- 
ke initiativer regeringen vil tage for at motive- 
re flere til at starte egen virksomhed, og hvad 
regeringen vil gøre, for at flere af de etablerede 
virksomheder overlever på længere sigt]. 
Af Pernille Sams (KF) og Pia Larsen (V) m.fl. 
(Forespørgslen anmeldt 11/10 95). 

Formanden: 
Hvis ingen gør indsigelse mod fremme af denne 
forespørgsel, betragter jeg Tingets samtykke 
dertil som givet. (Ophold). Det er givet. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
3) Spørgsmål om fremme af forespørgsel nr. 
F 5: 
Forespørgsel til erhvervsministeren [om, hvad 
regeringen kan oplyse omkring opfølgningen 
på finanslovaftalen for 1995 med Det Konser- 
vative Folkeparti og Venstre om lettelse af de 
administrative byrder for de mindre og mel- 
lemstore virksomheder]. 
Af Pernille Sams (KF) og Pia Larsen (V) m.fl. 
(Forespørgslen anmeldt 11/10 95). 
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Formanden: 
Hvis ingen gør indsigelse mod fremme af denne 
forespørgsel, betragter jeg Tingets samtykke 
dertil som givet. (Ophold). Det er givet. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
4) Første behandling af beslutningsforslag nr. 
B 1: 
Forslag til folketingsbeslutning om ratifika- 
tion af Europaaftale om oprettelse af en associ- 
ering mellem De Europæiske Fællesskaber og 
deres medlemsstater på den ene side og 
Republikken Estland på den anden side af den 
12. juni 1995. 
Af udenrigsministeren (Niels Helveg Petersen). 
(Fremsat 5/10 95). 

Sammen med denne sag foretoges de under 
punkterne 5 og 6 på dagsordenen opførte sager, 
nemlig: 
5) Første behandling af beslutningsforslag nr. 
B 2: 
Forslag til folketingsbeslutning om ratifika- 
tion af Europaaftale om oprettelse af en associ- 
ering mellem De Europæiske Fællesskaber og 
deres medlemsstater på den ene side og 
Republikken Letland på den anden side af den 
12. juni 1995. 
Af udenrigsministeren (Niels Helveg Petersen). 
(Fremsat 5/10 95). 

6) Første behandling af beslutningsforslag nr. 
B 3: 
Forslag til folketingsbeslutning om ratifika- 
tion af Europaaftale om oprettelse af en associ- 
ering mellem De Europæiske Fællesskaber og 
deres medlemsstater på den ene side og 
Republikken Litauen på den anden side af den 
12. juni 1995. 
Af udenrigsministeren (Niels Helveg Petersen). 
(Fremsat 5/10 95). 

Forslagene sattes til forhandling. 

Forhandling 

Ole Stavad (S): 
De første tre beslutningsforslag vedrører Euro- 
paaftaler med Estland, Letland og Litauen. De er 

en opfølgning på de aftaler, der allerede er ind- 
gået tilbage i begyndelsen af 1994 med Polen og 
Ungarn og tidligere i år med Tjekkiet, Slovakiet, 
Bulgarien og Rumænien. 

Fra Socialdemokratiets side hilser vi med stor 
glæde, at det intense arbejde, som regeringen 
har ført, for at også de tre baltiske lande kunne 
komme med på vognen, kunne få deres Europa- 
aftaler på plads, nu er lykkedes. 

Jeg synes, vi skal glæde os over, at vi igen går 
foran, når der skal ratificeres. Vi sender klare 
signaler til de tre baltiske lande om, at vi i Dan- 
mark fortsat anser det for særdeles væsentligt, 
at den proces og det samarbejde, vi har i gang, 
føler vi os forpligtet af. Det vil vi fortsat arbejde 
for, så disse tre nye, selvstændige lande får de 
bedste betingelser for også at spille sammen 
med resten af Europa til gavn for deres befolk- 
ninger og til gavn for den udvikling, som de 
bestemt har behov for i alle tre lande. 

Jeg synes også, at både disse tre aftaler og de 
fire øvrige, som jeg kommer tilbage til lidt sene- 
re, er signaler om, at den tale, som en hel del har 
holdt igennem årene om EU som de riges klub, 
der var sig selv nok, er forkert. Det ansvar, som 
de nuværende 15 EU-lande føler i forhold til 
Central- og Østeuropa, er en afgørende betin- 
gelse for, at vi kan leve op til et fortsat fredeligt 
Europa i en positiv sameksistens og i en positiv 
udvikling. 

Slutmålet med de tre aftaler -  Europaaftaler 
og associeringsaftaler -  med Estland, Letland og 
Litauen er på samme måde som med de tidlige- 
re indgåede, at det skal ende med egentligt 
medlemskab. Det er bl.a. det, vi skal have skabt 
forudsætningerne for ved regeringskonferen- 
cen. 

Vi synes i Socialdemokratiet, at det er en 
utrolig vigtig opgave, som vi er parat til at inve- 
stere kræfter i, og som vi er parat til sammen 
med de øvrige europæiske lande at yde vort 
bidrag til lykkes. 

De fire sidste beslutningsforslag vedrører 
partnerskabs- og samarbejdsaftaler med tidlige- 
re sovjetiske republikker. Den vigtigste, har vi 
vel lov at sige, er aftalen med Den Russiske 
Føderation, men også aftalerne med Ukraine, 
Republikken Belarus -  som vi måske bedre ken- 
der under navnet Hviderusland -  og Moldova 
er aftaler, der skal være med til at give dem 
muligheder for at komme ind i et europæisk 
fællesskab. 

Vi hilser med tilfredshed, at vi nu har fået en 
situation i Rusland, der fjerner det forbehold, vi 


